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Til miljøudvalget  
(Jeg er opmærksom på at der er personsammenfald med Energiudvalget, som jeg også har skrevet 
til) 
Vi har fra d. 14. april til d. 4. maj samlet underskrifter i Tønder kommune for at få el-kablerne 
gravet i jorden, i stedet for etablering af højspændings master. Med henblik på at afgive et samlet 
høringssvar til Miljøstyrelsen, 
 
I alt 1934 borgere har i det tidsrum skrevet under på et fysisk skema og 212 på nettet (i skrivende 
stund). I alt er der 2.146Var vi fortsat ville tallet være endnu større, men vi stoppede af hensyn til 
høringsfristen 
 
Vi vil dog ikke undlade også at gøre jer som politikere opmærksom på den store folkelige modstand 
der er mon projektet. 
 
Vi er klar over at det er en del af PSO-forliget fra 2016, men finder 

 9 sider.pdf  

 

 32 skemaer.pdf  

 

 33 skemaer.pdf  

 

 52 skemaer.pdf  

 også, at beslutningerne måske ikke er truffet på et helt oplyst grundlag. Således er prisen, som i 
første omgang blev meldt ud fra Energinet væsentlig reduceret i de seneste ud-meldinger. 
 
Ligeledes ser det ud som om man ikke har et klart billede af hvor mange ejendomme, der skal have 
erstatning eller helt opkøbes, hvis man skal etablere en luftledning 
 
Der er mange gode argumenter for at forbindelsen etableres som en nedgravet løsning: 

 Vi har en meget følsom natur. 

 Der er store vidder, så masterne vil blive at se på meget lang afstand 

 Vi har mange store fugle flokke, der ikke skelner hvor fugle beskyttelsesområderne 
begynder og slutter 

 Vi har en del sjældne fugle, blandt andet traner, som holder til i de områder, hvor der tænkes 
opsat master. 

 Danmarks nationalfugl svanen holder om vinteren i stort antal til i hele det udmeldte område 

 Det samme gør store flokke af gæs 
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https://www.skrivunder.net/signatures/nej_til_el-motorvej_gennem_tonder_kommune/start/210
https://drive.google.com/file/d/1UCRjXXpo5ZFb3bf0uTpJsSRvjpU0xpky/view?usp=drive_web
https://drive.google.com/file/d/1D1gHzjyaU3WaZhe2psHNs9ECwe6xrFUg/view?usp=drive_web
https://drive.google.com/file/d/10-pfuG-hjeuz1dGQO8D9WMI16l9ulBef/view?usp=drive_web
https://drive.google.com/file/d/1xuxzEwXSxTpCRBBWYCfZ9Ci0nsfnFWLd/view?usp=drive_web


 Der er Sølsted Mose fuglereservat, som ligger lige op til det udpegede område. Her har man 
netop i 2016 lavet et stort naturgenoprettelsesprojekt 

 Dertil kommer storke, som her i foråret er set flere af i vores område.  

 Det samme gælder havørnen og andre rovfugle, som er begyndt at vende tilbage. 

Et anden argument er, at et indgreb i vores natur også er et angreb over for et af egnens 

hovederhverv, turismen. 

Folk kommer langvejs fra for at nyde naturen, de frie vidder, de store fugle flokke, som alt andet 
lige vil blive mindre, da det ikke kan undgås, at fuglene flyver ind i ledningerne og dør. 

Nu vil man måske mene at ”Sort sol” er noget der foregår ude i engene, nej det er også inde i 
Tønder by og længere mod øst.  

Så højspændingsledningerne er ikke blot et æstetisk problem eller noget der påvirker de lokales 
livskvalitet, det er også med til at tage brødet ud af munden for en stor gruppe mennesker. 
 
--  
Med venlig hilsen 
Lisbeth Hansen 
Mågen 9 
6270 Tønder 
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